



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

URL: syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk | Email: syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk | Tel: (852)39436113

通訊 Newsletter

【通訊十二】

2025 年 11 月 3 日

伍絮宜植物學教研中心活動系列 — 植物藝術繪畫比賽 2026

第七屆「植物藝術繪畫比賽 2026」已經接受報名了！

由香港中文大學生命科學學院胡秀英植物標本館主辦的「植物藝術繪畫比賽」，在本地以及海外植物藝術家、中小學生、植物工作者和業餘愛好者的鼎力支持下，已圓滿舉辦六屆！去年比賽共收到逾 700 份精彩作品，來自超過 152 間學校、畫室及藝術學會。每一份參賽作品皆展現出創作者對植物的深厚認識，和對藝術的熱愛。

經過這六屆的比賽，我們成功凝聚了植物科學繪圖人才，並為植物藝術家提供了寶貴的交流平台，進一步提升社會大眾對植物繪圖的認識，有效推動科學繪圖在香港以至國際間的發展。

今年比賽更加入嶄新主題「稀有及珍貴植物」，期望藉此喚起公眾對保育珍稀植物的關注，並培養欣賞與愛護自然的意識。為促進國際間的科學和藝術交流，今屆特別增設「國際公開組」，誠邀全球藝術家踴躍參與！

我們誠摯邀請各界人士積極參與，共同推動植物藝術的發展，讓美麗的植物世界透過畫筆綻放光彩！

比賽截止日期為 2026 年 3 月 2 日，詳情請參閱比賽海報及官方網站。

比賽網頁：<https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/bart/botanical-art-competition-2026/>

歷屆比賽作品參考：<https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/bart/>

附件：比賽海報



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

通訊 Newsletter

URL: syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk | Email: syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk | Tel: (852)39436113

[Newsletter No. 12]

3 November 2025

Wu Jieh Yee Education Centre of Plant Science Activity Series–Botanical Art Competition 2026

The 7th “Botanical Art Competition 2026” is now open for registration!

Organised by the Shiu-Ying Hu Herbarium of the School of Life Sciences at The Chinese University of Hong Kong, the “Botanical Art Competition” has successfully held six times with strong support from local and overseas botanical artists, primary and secondary school students, plant professionals, and amateur enthusiasts. Last year, the competition received over 700 outstanding entries from more than 152 schools, studios, and art associations. Each submission showcased the creator’s deep understanding of plants and passion for art.

Through the past six editions of the competition, we have successfully brought together talent in botanical scientific illustration and provided a valuable platform for botanical artists to exchange ideas. It has further enhanced public awareness of botanical illustration and effectively promoted the development of scientific drawing in Hong Kong and internationally.

This year’s competition introduces a brand-new theme — “Rare and Precious Plants” — aiming to raise public awareness of rare plants conservation and foster appreciation and care for nature. To promote international scientific and artistic exchange, a new “International Open Division” has been added, inviting artists from around the world to participate!

We sincerely invite people from all walks of life to actively participate and jointly promote the development of botanical art, allowing the beautiful world of plants to shine through the brush!

The competition deadline is 2 March 2026. For details, please refer to the competition poster and official website.

Website of Botanical Art Competition:

<https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/bart/botanical-art-competition-2026/>

Competition Finalists Records (2018-2025): <https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/bart/>

Enclosure: Poster of Botanical Art Competition



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

URL: syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk | Email: syhuherbarium.sls@cuhk.edu.hk | Tel: (852)39436113

通訊 Newsletter



胡秀英植物標本館
SHIU-YING HU HERBARIUM

DONG Tsz Yiu
2025 PRIMARY STUDENT DIVISION
CHAMPION

Wu Jieh Yee Education Centre of Plant Science Activity Series

BOTANICAL ART COMPETITION 2026

— RARE AND PRECIOUS PLANTS

Organized by: Shiu-Ying Hu Herbarium, School of Life Sciences, The Chinese University of Hong Kong

Sponsored by: Wu Jieh Yee Charitable Foundation

DIVISIONS OF COMPETITION:

- International Open Division
- Local Open Division
- Youth Division
- Junior Division

Ng King Pang
2025 SECONDARY STUDENT DIVISION
CHAMPION

PRIZES OF EACH DIVISION:

Champion Trophy, Certificate & HKD 5,000 cash prize

1st runner up Trophy, Certificate & HKD 3,000 cash prize

2nd runner up Trophy, Certificate & HKD 1,500 cash prize

SUBMISSION PERIOD: 3rd November 2025 – 2nd March 2026

ONLINE SUBMISSION ONLY



Please submit the artwork via the following URL:
<https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/bart/botanical-art-competition-2026?mode=form>

For more information, please visit:

<https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/bart/botanical-art-competition-2026/>



For any enquiries, please contact Ms. Eliz Siu
(yikmansiu@cuhk.edu.hk, 3943 8583).

SUK CHING CAROL WONG
2025 OPEN DIVISION
CHAMPION